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Protokół nr 11/19 

 

z posiedzenia Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu  

w dniu 21 października 2019 r. w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Stargard 

 

 

Rozpoczęcie posiedzenia 8.33 

Zakończenie posiedzenia 11.50 

 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Józef Tracz 

otworzył i prowadził posiedzenie, witając wszystkich obecnych. 

W posiedzeniu udział wzięli członkowie komisji zgodnie z listą obecności stanowiącą 
załącznik nr 1 do protokołu, Wójt Gminy Stargard Jerzy Makowski oraz Kierownik Referatu 

Finansowego Jolanta Szymańska. Ponadto w części posiedzenia komisji uczestniczyła 

Kierownik Ośrodka Administracyjnego Szkół Magdalena Ściężor oraz Sekretarz Gminy 

Jadwiga Michalska. 

Na podstawie listy obecności Przewodniczący Komisji stwierdził, że jest niezbędne quorum 

do prowadzenia prawomocnych obrad. Na stan 7 członków Komisji Gospodarki Mienia 

Komunalnego i Budżetu obecnych było 7 członków komisji. 

O terminie posiedzenia członkowie komisji zostali powiadomieni pisemnie, otrzymując 

materiały, w tym projekty uchwał i pozostałe dokumenty. 

 

AD 1. Zatwierdzenie porządku obrad 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Józef Tracz 
odczytał zaproponowany porządek posiedzenia i zwrócił się z pytaniem, czy są uwagi 

do porządku.  

Wobec braku uwag do porządku posiedzenia komisji prowadzący posiedzenie komisji poddał 

pod głosowanie zaproponowany porządek posiedzenia. 

Komisja Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu jednogłośnie, tj. 6 głosami „za”przyjęła 

zaproponowany porządek posiedzenia w brzmieniu jak niżej(podczas głosowania nieobecny 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Mateusz Jarosz): 

1. Zatwierdzenie porządku obrad. 

2. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję, która odbędzie się w dniu 21 października 

2019 r. 

3. Informacja Wójta Gminy o stanie mienia komunalnego – Opinia Komisji na sesję. 
4. Informacja Wójta Gminy na temat zakresu inwestycji publicznych dotyczących 

infrastruktury technicznej i społecznej realizowanej przez Gminę – Stanowisko komisji 

na sesję. 
5. Sprawy różne. 

6. Zamknięcie posiedzenia komisji. 

 

 

AD 2. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję, która odbędzie się w dniu 

25października 2019 r. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Józef Tracz 
odczytał projekty uchwał przygotowane pod obrady najbliższej sesji, komisja 

je przeanalizowała, wysłuchała uzasadnień i wyjaśnień, a następnie zaopiniowała jak niżej: 



- 2 - 

 

 

- Projekt Uchwały Nr XI/1/19 w sprawie uchylenia Uchwały Nr XVIII/134/19 Rady 

Gminy Stargard Szczeciński z dnia 13 czerwca 2008 roku 

Wójt Gminy Jerzy Makowski dokonał wprowadzenia do ww. uchwały i wyjaśnił, 

że ta uchwała dotyczy uchylenia Uchwały Nr XVIII/134/19 Rady Gminy Stargard 

Szczeciński z dnia 13 czerwca 2008 roku, która od jej podjęcia nie jest realizowana, 

a wstrzymuje wszelkie działania dotyczące podziałów nieruchomości. Obecnie z takim 

wnioskiem o uchylenie uchwały Nr XVIII/134/19 wystąpiła właścicielka działki położonej 

w Grzędzicach, gdzie ww. uchwała wstrzymuje wszelkie działania dotyczące podziału 

działkii, aby go umożliwić trzeba uchylić ww. uchwałę. 
 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Józef Tracz wobec 

wyczerpania dyskusji poddał pod głosowanie projekt uchwały Nr XI/1/19 w sprawie 

uchylenia Uchwały Nr XVIII/134/19 Rady Gminy Stargard Szczeciński z dnia 13 czerwca 

2008 roku.   

Komisja Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu jednogłośnie 7 głosami „za” 

pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

 

- Projekt Uchwały Nr XI/2/19 w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności 

dotychczasowego Publicznego Gimnazjum prowadzonego przez Gminę Stargard 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Józef 

Traczzapytał, czy wszystkie kwestie dotyczące przekazania budynku zostały rozliczone. 

Wójt Gminy Jerzy Makowski dokonał wprowadzenia do ww. uchwały i wyjaśnił, 

że wszystkie protokoły przekazania zostały podpisane, a budynek został przekazany. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Józef Tracz wobec 

braku głosów w dyskusjipoddał pod głosowanie projekt uchwały Nr XI/2/19 w sprawie 

stwierdzenia zakończenia działalności dotychczasowego Publicznego Gimnazjum 

prowadzonego przez Gminę Stargard. 

Komisja Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu jednogłośnie 7 głosami „za” 

pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

 

- Projekt Uchwały Nr XI/3/19 w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół 

podstawowych oraz zespołu szkolno-przedszkolnego prowadzonego przez Gminę 
Stargard oraz określenia granic obwodów publicznych szkół podstawowych 

oraz zespołu szkolno-przedszkolnego od dnia 01 września 2019 roku 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Józef Tracz 

zapytał, czy zmiana sieci szkół dotyczy jedynie wykreślenia Gimnazjum. 

Kierownik OAS Magdalena Ściężor wyjaśniła, że obwody szkół pozostają bez zmian, 

wykreślone zostało jedynie Gimnazjum i wyodrębniony został Zespół Szkolno-Przedszkolny 

w Sownie. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Józef Tracz wobec 

braku głosów w dyskusji poddał pod głosowanie projekt uchwały Nr XI/3/19 w sprawie 

ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych oraz zespołu szkolno-przedszkolnego 

prowadzonego przez Gminę Stargard oraz określenia granic obwodów publicznych szkół 

podstawowych oraz zespołu szkolno-przedszkolnego od dnia 01 września 2019 roku.   

Komisja Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu jednogłośnie 7 głosami „za” 

pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 
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- Projekt Uchwały Nr XI/4/19 w sprawie Regulaminu określającego wysokość stawek 

i  szczegółowe warunki przyznawania dodatków do wynagrodzenia zasadniczego, 

szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny 

ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw oraz innych świadczeń wynikających 

ze stosunku pracy dla nauczycieli zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez 

Gminę Stargard  

Wójt Gminy Jerzy Makowski dokonał wprowadzenia do ww. uchwały i wyjaśnił, 

że Regulaminzawiera uregulowania ustalone ze Związkami Zawodowymi. 

Kierownik OAS Magdalena Ściężor wyjaśniła, że do Regulaminu wprowadzono 

uregulowania zapisów ustalonych ze Związkami Zawodowymi oraz wymaganych przepisami. 

W czasie omawiania ww. uchwały Pani Kierownik Magdalena Ściężor odpowiadała 

na pytania radnych. Kierownik OAS Magdalena Ściężor wyjaśniła m.in., że do Regulaminu 

został wprowadzony zapis odnośnie wynagrodzenia zasadniczego nauczycieli, 

gdzie w poprzednim Regulaminie nie było tego zapisu, a dodatek w wysokości 40 zł 

do wynagrodzenia zasadniczego nauczycieli funkcjonowałod 2002 roku na podstawie 

uchwały Zarządu Gminy. W związku z tym, że nauczyciele nie osiągali średnich 

miesięcznych wynagrodzeń, podjęto decyzję, żeby zwiększyć wynagrodzenie zasadnicze o te 

40 zł, dzięki temu udaje się uzyskać średnie miesięczne wynagrodzenie. 

Wójt Gminy Jerzy Makowski dodał, że jeżeli nauczyciele nie osiągają średniego 

miesięcznego wynagrodzenia, wówczas obowiązkiem organu prowadzącego jest wypłacenie 

dodatku jednorazowego uzupełniającego. Wójt wyjaśnił, że w związku z tym, że nauczyciele 

nie osiągali średniego miesięcznego wynagrodzenia, Gmina musiała jednorazowo wypłacać 
dość duże kwoty. 

Kierownik OAS Magdalena Ściężor kontynuując omawianie Regulaminu powiedziała, 

że zwiększony zostaje dodatek funkcyjny za wychowawstwo w wysokości 300 zł. 

Wprowadzony został również zapis, że do uzyskania dodatku funkcyjnego uprawnieni 

są nauczyciele opiekujący się oddziałem przedszkolnym. Kierownik OAS wyjaśniła, 

że dodatek motywacyjny pozostał bez zmian w wysokości od 2 do 10 % wynagrodzenia 

zasadniczego z puli planowanych środków w wysokości 5% na wynagrodzenia zasadnicze 

nauczycieli, następnie powiedziała o dodatku za wysługę lat w wysokości 1 % wynagrodzenia 

zasadniczego za każdy rok pracy i ten dodatek nie może przekroczyć 20%. Następnie 

powiedziała, ze dodatki funkcyjne zostały minimalnie zwiększone, ponadto dodała, 

że nastąpiła zmiana, jeżeli chodzi o oddziały. 

Radny Paweł Żmuda zapytał, co było przesłanką, żeby zmniejszyć oddziały? 

Odpowiadając Kierownik Magdalena Ściężor wyjaśniła, że tak negocjowały Związki 

Zawodowe, ponadto w poprzednim Regulaminie był dodatkowy zapis „17 i więcej 

oddziałów” i był to martwy zapis, ponieważ w Gminie Stargard nie ma szkoły, która posiada 

tyle oddziałów. Kontynuując omawianie Regulaminu Kierownik OAS wyjaśniła, że dodatek 

za pracę w godzinach ponadwymiarowych pozostaje bez zmian. 

Radny Paweł Żmuda zapytał o zapis w Regulaminie dotyczący ustalenia wynagrodzenia 

za godziny ponadwymiarowe, gdzie miesięczną liczbę godzin obowiązkowego 

lub realizowanego wymiaru zajęć nauczyciela, ustala się mnożąc tygodniowy obowiązkowy 

realizowany wymiar zajęć przez 4,16. 

Kierownik OAS Magdalena Ściężor wyjaśniła, że pensum nauczyciela wynosi 18 godzin 

tygodniowo, co mnożąc przez 4,16 daje 75 godzin i wówczas wychodzi stawka 

za 1 nadgodzinę. Kontynuując omawianie Regulaminu, powiedziała, że dodatek wiejski 

również został wprowadzony i pozostał na poziomie 10%. Następnie wyjaśniła, że fundusz 

nagród wynika z odrębnej uchwały, a w Regulaminie jest jedynie wspomniany. 
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Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Józef Tracz wobec 

wyczerpania głosów w dyskusji poddał pod głosowanie projekt uchwały Nr XI/4/19 

w sprawie Regulaminu określającego wysokość stawek i szczegółowe warunki przyznawania 

dodatków do wynagrodzenia zasadniczego, szczegółowe warunki obliczania i wypłacania 

wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw oraz innych 

świadczeń wynikających ze stosunku pracy dla nauczycieli zatrudnionych w szkołach 

prowadzonych przez Gminę Stargard.   

Komisja Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu jednogłośnie 7 głosami „za” 

pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

 

Kierownik OAS Magdalena Ściężor opuściła posiedzenie Komisji Gospodarki Mienia 

Komunalnego i Budżetu. 

 

- Projekt Uchwały Nr XI/5/19 w sprawie wyrażenia przez Gminę Stargard sprzeciwu 

wobec uchwały Nr 12/2019 Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej Odry 

Do posiedzenia Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu dołączyła Sekretarz 

Gminy Jadwiga Michalska. 

Sekretarz Gminy Jadwiga Michalska dokonała wprowadzenia do ww. uchwały i wyjaśniła, 

że główną obawą, jeżeli chodzi o zmianę Statutu Związku Gmin Dolnej Odry jest zapis, 

że Gmina, która występuje ze Związku musi zapłacić 100 zł od mieszkańca. Następnie 

Sekretarz Gminy Jadwiga Michalska wyjaśniła, w jaki sposób ZGDO podniosło składkę 
członkowską, a mianowicie w ubiegłym roku, w momencie planowania budżetu składka była 

na poziomie 5,90 zł od mieszkańca, natomiast 11 lipca br. ZGDO podwyższyło składkę do 37 

zł od mieszkańca, dokonując zmiany uchwały z poprzedniego roku. Sekretarz powiedziała, 

że 2 października br. Zgromadzenie podjęło uchwałę, podnosząc składkę do 42,90 zł, 

uzasadniając wprowadzenie tego projektu uchwały, oczywistą omyłką pisarską. Sekretarz 

powiedziała, że do tej uchwały Zgromadzenia, Gmina złożyła sprzeciw, który został uznany 

i uchwała z 2 października straciła moc obowiązującą. 
Radny Paweł Żmuda zapytał, czy do uchwały z 11 lipca br. przysługiwał Gminie sprzeciw? 

Ponadto zapytał, czy rezygnacja Zastępcy Wójta związana jest z tym, że nie poinformował 

nikogo o uchwałach podjętych w ZGDO? 

Radni podjęli dyskusję na temat rezygnacji Zastępcy Wójta. 

Sekretarz Gminy Jadwiga Michalska kontynuując omawianie podjętych uchwał 

przez ZGDO i ich konsekwencjach, wyjaśniła, że po uwzględnieniu sprzeciwu Gminy, 

Zgromadzenie podjęło nową uchwałę, z której wynika, że dokonują zmiany w uchwale z 11 

lipca i utrzymują składkę w wysokości 42,90 zł i od tej uchwały nie przysługuje sprzeciw. 

Radni podjęli dyskusję na temat podjętych uchwał w ZGDO i ewentualnych decyzji, 

które Gmina w tej sprawie może podjąć.  
Radny Krzysztof Kowalczyk zabierając głos powiedział, że taka sytuacja już była, 

gdzie ZGDO podnosiło w ciągu roku kilka razy składkę. Radny dodał, że wystąpienie Gminy 

ze Związku było zasadne. 

Radna Agnieszka Bieniek zapytała, czy Gmina miała wiedzę, że 11 lipca br. było spotkanie 

w ZGDO? 

Wójt Gminy Jerzy Makowski odpowiedział, że w posiedzeniu ZGDO uczestniczył Zastępca 

Wójta. 

Sekretarz Gminy Jadwiga Michalskapowiedziała, że kwota 100 zł, to nie jest składka 

członkowska, tylko kara za wystąpienie, a składka jest osobną sprawą. Stąd sprzeciw Gminy 

do zmiany statutu ZGDO. Sekretarz wyjaśniła, że sprzeciw Gminy wstrzymuje zmianę statutu 

ZGDO. 
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Radny Paweł Żmuda powiedział, że podsumowując, Gmina ma do zapłacenia około 500 tys. 

składki. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Józef Tracz 
zapytał, czy Związek opiniował ten statut u Wojewody, ponieważ wcześniejsze zmiany 

Wojewoda odrzucił. Następnie powiedział, że składkę członkowską Gmina musi zapłacić, 
ale obsługa prawna Urzędu powinna pochylić się nad tą sprawą. 
Radny Maciej Lipka powiedział, że ważne jest, jak rozkładało się głosowanie w Związku 

nad uchwałą dotyczącą podniesienia składki na 42,90 zł, trzeba odnieść się do protokołów 

z posiedzeń Zgromadzenia. 

Sekretarz Gminy Jadwiga Michalska wyjaśniła, że protokoły są dostępne na stronie ZGDO, 

natomiast w protokołach nie ma imiennego głosowania. Następnie Sekretarz dodała, 

że zmiana do budżetu w zakresie zwiększonej składki, zostanie wprowadzona w listopadzie. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Józef Tracz 
powiedział, że należy zasięgnąć opinii prawnej, ile Gmina może stracić nie płacąc składki. 

Sekretarz Gminy Jadwiga Michalska powiedziała, że nota odnośnie płatności składki 

wpłynęła już do Urzędu w wysokości 497 502 zł pomniejszona o zapłaconą składkę 
członkowską. 
Radny Maciej Lipka zabierając głos, powiedział, że jeżeli w listopadzie do uchwały zostanie 

wprowadzona zmiana odnośnie podwyższenia składki, to ma propozycję, żeby była osobna 

uchwała w tej sprawie. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Józef Tracz 
powiedział, że najpierw należy zasięgnąć opinii prawnej, żeby niepłaceniem składki nie 

powodować większych kosztów w postaci odsetek dla Gminy. 

Radny Maciej Lipka powiedział, że jeden głos Zastępcy Wójta nie miał wpływu, ponieważ 
konsekwencje podjętych przez Zgromadzenie decyzji byłyby takie same. 

W toku dyskusji Radna Agnieszka Bieniek powiedziała, że nie powinno się nikogo winić, 
a zwłaszcza osoby nieobecnej, ponadto w rezygnacji, Zastępca Wójta nie uzasadnił swojej 

decyzji. Następnie powiedziała, że skoro protokoły są dostępne na stronie ZGDO, to Gmina 

miała wiedzę, jakie uchwały zostały podjęte. 

Radny Paweł Żmuda powiedział, że pozostaje kwestia składki, natomiast sprzeciw jest 

do kary w wysokości 100 zł od mieszkańca za wystąpienie z ZGDO, gdzie jest zapewnienie, 

że Gmina nie będzie obciążona tą kwotą. 
 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Józef Tracz wobec 

wyczerpania dyskusji poddał pod głosowanie projekt uchwały Nr XI/5/19 w sprawie 

wyrażenia przez Gminę Stargard sprzeciwu wobec uchwały Nr 12/2019 Zgromadzenia 

Związku Gmin Dolnej Odry. 

Komisja 7 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

 

- Projekt Uchwały Nr XI/6/19 zmieniającej uchwałę w sprawie poboru podatków 

w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso 

Wójt Gminy Jerzy Makowski dokonał wprowadzenia do ww. uchwały i wyjaśnił, że zmiany 

dotyczą ostatnich wyborów na sołtysa, w których na Sołtysa Sołectwa Pęzino został wybrany 

Pan Dariusz Partyka. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Józef Tracz wobec 

braku głosów w dyskusji poddał pod głosowanie projekt uchwały Nr XI/6/19 zmieniającej 

uchwałę w sprawie poboru podatków w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów i wysokości 

wynagrodzenia za inkaso.   
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Komisja Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu jednogłośnie 5 głosami „za” 

pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. W głosowaniu nie brało udziału dwóch 

radnych będących sołtysami: Mateusz Jarosz i Krzysztof Kowalczyk. 

 

- Projekt Uchwały Nr XI/7/19 w sprawie zmian budżetu gminy na 2019 r. 

Kierownik Referatu Finansowego Jolanta Szymańska wyjaśniła, że w ww. uchwale są 
głównie zmiany w ramach funduszu sołeckiego. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Józef Tracz wobec 

wyczerpania dyskusji poddał pod głosowanie projekt uchwały Nr XI/7/19 w sprawie zmian 

budżetu gminy na 2019 r. 

Komisja Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu jednogłośnie 6 głosami „za” przy 1 

głosie „wstrzymującym się” pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

 

- Projekt Uchwały Nr XI/8/19 w sprawie wyboru ławników do Sądu Rejonowego 

w Stargardzie na kadencję lat 2020-2023  

Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Józef Tracz 
zapoznał Komisję z protokołem z posiedzenia zespołu opiniującego kandydata na ławnika.  

Komisja Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu zapoznała się z projektem uchwały, 

natomiast wybór w głosowaniu tajnym odbędzie się podczas obrad sesji w dniu 25 

października br. 

 

AD 3. InformacjaWójta Gminy o stanie mienia komunalnego 

Wójt Gminy Jerzy Makowski przedstawił radnym Informację Wójta Gminy o stanie mienia 

komunalnego. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego Józef Tracz odniósł się 
do działki nr 44 w Ulikowie, gdzie jest problem z jej przejęciem od KOWR na potrzeby 

miejscowości i zapytał, czy wpłynęła odpowiedź z KOWR-u, ponieważ Przewodniczący 

zwracał się do Gminy, aby ponowić prośbę o przejęcie ww. działki, ale też wystąpić 
z propozycją, aby tę działkę wydzierżawić. 
Wójt Gminy Jerzy Makowski powiedział, że na tę chwilę nie ma odpowiedzi, następnie 

Wójt poinformował, że w najbliższą środę ma spotkanie w KOWR odnośnie przejęcia działek 

na potrzeby Gminy Stargard. 

Radny Paweł Żmuda zapytał Wójta, czy będzie rozmawiał z KOWR-em o przejęciu również 
innych działek, nie tylko działki w Ulikowie, a także, czy możliwy jest ewentualny wykup? 

Radny powiedział, aby w trakcie spotkania Wójt poruszył kwestię przejęcia działki pod 

cmentarz w Pęzinie. 

Odpowiadając Wójt Gminy Jerzy Makowski, powiedział, że jest za tym, żeby przejąć te 

działki. 

Radny Paweł Żmuda odnosząc się do przedstawionej Informacji, gdzie w punkcie 

pierwszym wykazane są działki, które Gmina przejęła z mocy prawa i zapytał, czy wszystkie 

te działki to drogi? W toku dyskusji Radny zapytał również, czy przyszłoroczny budżet 

będzie uwzględniał drogi w Bębnikącie i Koszewie, które miały zostać przejęte od KOWR-u. 

Wójt Gminy Jerzy Makowski odpowiedział, że wymienione w Informacji działki to głównie 

są poszerzenia dróg i przejęcia są z mocy prawa ze Skarbu Państwa. Odnośnie dróg 

w Bębnikącie i Koszewie, Wójt odpowiedział, że chciałby wprowadzić do budżetu te dwie 

działki drogowe z możliwością uzyskania dofinansowania z KOWR-u. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Józef Tracz 
zabierając głos powiedział, że Gmina powinna rozmawiać z Powiatem na temat 
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potrzebyremontów cząstkowych na odcinkach w miejscowościach, ponieważ zdaniem 

Przewodniczącego nie ma potrzeby kompleksowych remontów dróg.  

Radny Paweł Żmuda powiedział, że zgadza się z Przewodniczącym Józefem Traczem, że 

drogi są zniszczone głównie w miejscowościach. Następnie zapytał, czy wpłynęły pieniądze z 

odszkodowania w zakresie linii kolejowej Poznań Główny – Szczecin Dąbie, gdzie działki 

stanowiące własność Gminy przeszły na własność Skarbu Państwa? 

Wójt Gminy Jerzy Makowski odpowiedział, że są wykonane operaty i jest określona 

wartość odszkodowań, jednak pieniądze jeszcze nie wpłynęły. 

 

Komisja Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu po zapoznaniu się z Informacją Wójta 

Gminy o stanie mienia komunalnego, informację przyjęła.  

Informacja stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

AD 4. Informacja Wójta Gminy na temat zakresu inwestycji publicznych dotyczących 

infrastruktury technicznej i społecznej realizowanych przez Gminę – Stanowisko 

Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu 
Wójt Gminy Jerzy MakowskiprzedstawiłInformację Wójta Gminy na temat zakresu 

inwestycji publicznych dotyczących infrastruktury technicznej i społecznej realizowanych 

przez Gminę i wyjaśnił, że zawiera ona informację odnośnie szkół, informację o świetlicach 

TPD, bibliotekach, a także informację o świetlicach wiejskich. Wójt powiedział, że 

w Informacji wymienione zostały obiekty rekreacyjno-sportowe w Ulikowie i Pęzinie. 

Następnie wymieniona jest infrastruktura techniczna i jak wyjaśnił Wójt, oświetlenie jest 

realizowane zgodnie z wytycznymi radnych. Kontynuując Wójt powiedział, że należałoby 

pochylić się nad drogami. Wójt dodał, że w jego opinii należy wykonać analizę dróg 

gminnych i powiatowych. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Józef Tracz 
odnośnie inwestycji w zakresie oświetlenia, gdzie radni mieli wyrazić swoje sugestie, 

co do kolejności inwestycji, powiedział, że radni w czerwcu otrzymali informację wstępną na 

skrzynki e-mailowe, ale nie było rozmów na temat kolejności. 

Radny Paweł Żmuda zabierając głos, powiedział, że w Pęzinie w stronę boiska, ma być 
wykonane oświetlenie i jest na to projekt. Następnie Radny powiedział, że chciałby pochwalić 
działania Gminy i wyjaśnił, że w ramach funduszu sołeckiego była przeniesiona kwota 11 tys. 

zł miało zostać przeznaczone na jedną lampę na osiedlu w Pęzinie, w związku z tym, 

że wykonawca miał stare słupy i udało się w ramach tych pieniędzy zamontować pięć opraw. 

Radny powiedział, że jeżeli zostanie zrealizowana inwestycja oświetlenia w stronę boiska, 

to w Pęzinie na tę chwilę nie będzie potrzeb w zakresie oświetlenia. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Mateusz Jarosz powiedział, że w Świętem 

na oświetlenie jest projekt od 2006 r. i co roku ponawia potrzebę wykonania oświetlenia. 

Następnie powiedział, że Przewodniczący poruszył istotny temat, a mianowicie, że radni 

otrzymali plan oświetlenia, ale nie było rozmów odnośnie wypracowania stanowiska 

i zatwierdzenia kolejności inwestycji.  

Radna Agnieszka Bieniek powiedziała, że w Grzędzicach oświetlenie jest tylko 

przy drogach głównych, natomiast tam, gdzie powstały nowe osiedla nie ma oświetlenia. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Mateusz Jarosz powiedział, że trzeba zorganizować 
wspólną komisję na temat dróg i oświetlenia. 

Radny Paweł Żmuda dodał, że należałoby do rozmów na temat dróg i oświetlenia dołączyć 
kwestię infrastruktury wodno-kanalizacyjnej. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Józef Tracz 
zwrócił się do Wójta, aby poruszyć temat wspólnej komisji odnośnie dróg i oświetlenia 

na pozostałych Komisjach. Następnie powiedział, że temat dróg jest ważny, ponieważ Gmina 
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powinna opracować projekty, aby mieć możliwość pozyskania środków zewnętrznych 

i wspólnie zastanowić się nad kolejnością inwestycji, a także nad potrzebą rozmów w zakresie 

remontów dróg z Powiatem. 

 

Z uwagi na to, że Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Józef 

Tracz musiał opuścić posiedzenie Komisji, przekazał prowadzenie posiedzenia Komisji 

Wiceprzewodniczącemu Rady Gminy Mateuszowi Jaroszowi, który od godziny 11.00 

prowadził posiedzenie Komisji.  

 

Radny Maciej Lipka zabierając głos powiedział, że informację odnośnie oświetlenia, którą 
radni otrzymali w czerwcu, trzeba zaktualizować i ponownie przesłać radnym, 

a także informację na temat dróg, ponieważ zdaniem radnego brakuje informacji, jaki jest stan 

dróg i na co stać Gminę w tym zakresie. Następnie poruszył kwestię drogi Lubowo-Lipnik, 

a także drogi w Kiczarowie, że lepiej przejąć ją od Powiatu i wyremontować własnym 

sumptem. Radny powiedział również o potrzebach remontów dróg w innych 

miejscowościach. 

Wójt Gminy Jerzy Makowski powiedział, że obecnie robione są drogi w Grzędzicach, 

m.in. ul. Spacerowa. 

Radna Agnieszka Bieniek zapytała, jakim materiałem te drogi w Grzędzicach są naprawiane. 

Ponadto zapytała, czy Gmina wynajęła kruszarkę do kruszenia materiału, 

który jest składowany obok placu zabaw w Grzędzicach. 

 

Komisja Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu po zapoznaniu się z Informacją Wójta 

Gminy na temat zakresu inwestycji publicznych dotyczących infrastruktury technicznej 

i społecznej realizowanych przez Gminę, wyrażając swoje stanowisko, informację przyjęła. 

Informacja stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

AD 5.Sprawy różne 

Radna Agnieszka Bieniekzabrała głos odnośnie sprawy mieszkańca Grzędzic, który zgłaszał 

zażalenie do Gminy, że zapada mu się teren, ponieważ woda, która zbierała się przy rondzie 

na ul. Gryfa, była wypuszczana na jego teren. 

Wójt Gminy Jerzy Makowski powiedział, że tę sprawę należy zgłosić do wykonawcy, 

a problem z zalegającą wodą spowodowany jest tym, że jeszcze nie została uruchomiona 

przepompownia. 

NastępnieRadna Agnieszka Bieniek zapytała, czy będą rekompensaty dla właścicieli dróg 

prywatnych w Grzędzicach, którymi skierowany był cały ruch w związku z remontem 

ul. Gryfa w Grzędzicach, gdzie odcinkowo droga była zamykana. 

Odpowiadając Wójt Gminy Jerzy Makowski wyjaśnił, że drogi mają zostać naprawione. 

Następnie Radna Agnieszka Bieniek zapytała, czy zostanie naprawiony parking żużlowy 

przy szkole w Grzędzicach. 

Wójt Gminy Jerzy Makowski odpowiedział, że ta działka należy do Gminy i teren zostanie 

naprawiony. 

Radna Agnieszka Bieniek zwróciła uwagę, że zostały wyznaczone pasy na ul. Gryfa 

w Grzędzicach przy szkole i przedszkolu, a następnie zapytała, czy będzie większa ilość 
przejść dla pieszych, ponieważ w tej chwili cały odcinek od szkoły do przedszkola 

jest bez przejść dla pieszych. Kontynuując wypowiedź Radna zapytała, czy informacja, która 

pojawia się w portalach internetowych i gazetach odnośnie powołania Pani Doroty Mazur 

na stanowisko Zastępcy Wójta jest prawdziwa? 

Wójt Gminy Jerzy Makowski odpowiedział, że rozmowy są prowadzone i złożyłtaką 
propozycję Pani Dorocie Mazur.  
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Radna Agnieszka Bieniek zapytała o podjętą Uchwałę ws. uchylenia Uchwały Nr 

XVIII/134/08 Rady Gminy Stargard Szczeciński z dnia 13 czerwca 2008 roku, a mianowicie, 

w jakim zakresie mieszkańcy Grzędzic sprzeciwiali się tej uchwale? Następnie Radna 

powiedziała, że w Grzędzicach w chwili obecnej jest pomieszane budownictwo domów 

jednorodzinnych i tych stawianych przez deweloperów, w związku z tym zapytała, czy Gmina 

ma na to jakikolwiek wpływ? 

Wójt Gminy Jerzy Makowski odpowiedział, że uchwała uniemożliwiała prace 

na nieruchomościach, tj. podział działki, w związku z tym pojawiały się wnioski właścicieli 

działek o uchylenie uchwały. Odpowiadając na drugie pytanie Radnej, Wójt wyjaśnił, że 

Gmina nie ma wpływu na rodzaj zabudowy. 

Radna Agnieszka Bieniek poruszyła temat zbyt stromego zjazdu do jednej z posesji, który 

powstał na skutek remontu drogi w Grzędzicach i właściciel nieruchomości wnioskował 

o pilne poprawienie zjazdu. Radna zapytała także, czy wiadomo już, kto wykonał zjazdy 

do posesji, czy wykonawca drogi, czy prywatni właściciele. Następnie zapytała, jak wygląda 

sytuacja mieszkańca odnośnie rowów. 

Odpowiadając Wójt Jerzy Makowski wyjaśnił, że sprawą zjazdu zajmuje się już Referat 

Gospodarki Komunalnej i Inwestycji, natomiast odnośnie rowów Gmina czeka na stanowisko 

w tej sprawie. 

Radny Paweł Żmuda zapytał, czy Akt Notarialny w sprawie sklepu Dino, który ma powstać 
w Pęzinie, zawierał zapis, że wykonawca zobowiąże się przebudować drogę. Następnie radny 

zapytał, jakie ulgi przysługują w związku z posiadaniem Karty Dużej Rodziny i Karty Seniora 

a następnie Radny zwrócił uwagę, że bilet do Pęzina kosztuje 7 zł i nie ma żadnej ulgi 

związanej np. z posiadaniem ww. kart. 

Wójt Gminy Jerzy Makowski odpowiedział, że do Aktu Notarialnego dołączona 

była dokumentacja, ponadto wykonawca przygotował koncepcję organizacyjną objazdu. 

Odnośnie zniżek biletów, Wójt powiedział, że tam, gdzie kursują prywatni przewoźnicy, 

to oni decydują o cenie biletu. 

Radny Maciej Lipka poruszył kwestię drogi do Lubowa, gdzie po deszczu gromadzi się 
duża ilość wody. Następnie zwrócił uwagę, co do jakości wykonania pobocza przy drodze 

do Lubowa, gdzie zerwana została skarpa i ubito jedynie glebę, a problem z wyminięciem się, 
szczególnie autobusu, w newralgicznych odcinkach pozostał, dlatego Radny powiedział, 

że zwrócił się z prośbą, aby na zerwanych odcinkach pobocza, wykonać podbudowę 
z kamieni i utwardzić jakimkolwiek materiałem oraz poszerzyć o 1-1,5 m pobocze, wówczas 

to spełni oczekiwania na najbliższe lata, zanim uda się pozyskać środki na wykonanie tej 

drogi. Następnie Radny powiedział, że jest także problem ze zbierającą się wodą na zakrętach 

drogi w Lubowie, gdzie trzeba wykonać odwodnienie, ponadto dodał, że jest także potrzeba 

remontu mostu na rzece w Lubowie.  

Radny Paweł Żmuda zabierając głos powiedział, że budowa i remont mostu, to potężna 

inwestycja, w związku z tym powiedział o możliwości pozyskania środków z Programu Dróg 

i Mostów dla Regionów. Radny powiedział, że w pierwszej kolejności byłby za mostem 

w Witkowie, aby w pierwszym półroczu przygotować dokumenty i wystąpić z wnioskiem 

do ww. Programu.  

Wójt Gminy Jerzy Makowski zabierając głos poinformował, że wpłynął Komunikat Prezesa 

GUS odnośnie propozycji stawek podatkowych na rok 2020. 

 

AD 6.Zamknięcie posiedzenia komisji 

Wobec wyczerpania porządku posiedzenia Wiceprzewodniczący Rady Gminy Matusz Jarosz 

podziękował wszystkim za udział i zamknął posiedzenie komisji. 
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Józef Tracz 

 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy  

 

Mateusz Jarosz 

 

 

Protokołowała: 

Aleksandra Przybyszewska 


